
Datum doručení:   15. 6. 2020

Centrální číslo jednací: PS2020009993

Věc:  Zahraniční cesty výboru pro životní prostředí

Žádost
(…)
Věc : Žádosti o poskytnutí informace dle zákona č. 106/1999  Sb., o
svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů  
 Na základě sdělených informací ze dne 22.4.2020 a 26.4.2020 k 
"výletům"  nebo jak se oficiálně uvádí k zahraničním cestám poslanců 
Výboru pro životní  prostředí Poslanecké sněmovny do Finska, Švédska, 
Gruzie, Bosny a  Hercegoviny, které jsem dostal tímto žádám o doplnění 
informace  :
 Co ze získaného know-how nebo zkušeností z uvedených  cest bylo 
uplatněno pro zlepšení situace v oblasti životního  prostředí v České 
republice ?
Tento můj dotaz plně koresponduje s vyjádřením vedení Poslanecké  
sněmovny : „Je potřeba sledovat, jak dalece je každá cesta  výborů 
i jednotlivých poslanců efektivní“.
 Za sdělení informací předem děkuji. 
 S pozdravem. 
(…)

Odpověď
(…)
Vážený pane ……..,
k Vaší žádosti o poskytnutí informace podle zákona č. zákona č. 106/1999
Sb.,  o  svobodném přístupu k informacím,  ve  znění  pozdějších  předpisů,
kterou  jste  zaslal  prostřednictvím  e-mailu  dne  15.  června  2020  na
Poslaneckou  sněmovnu  Parlamentu  České  republiky  a  v kopii  panu
předsedovi  Poslanecké  sněmovny  Parlamentu  České  republiky  Mgr.
Radkovi Vondráčkovi, Vám sdělujeme následující. 
Ve  své  žádosti  požadujete  doplnění  informací,  které  Vám  ve  věci
zahraničních cest Výboru pro životní prostředí Poslanecké sněmovny byly
sděleny  dne  22.  dubna  2020  a  29.  dubna  2020.  V předmětných
odpovědích  Vám  byly  poskytnuty  zejména  informace  týkající  se
schváleného účelu vyslání výboru pro životní prostředí do zahraničí.
Ve  své  aktuální  žádosti  jste  konkrétně položil  otázku  „Co  ze  získaného
know-how nebo zkušeností z uvedených cest bylo uplatněno pro zlepšení
situace v oblasti životního prostředí v České republice?“.    
V souladu  s Příkazem  č.  4/2010  vedoucího  Kanceláře  Poslanecké
sněmovny,  v platném  znění,  je  k vyřízení  Vaší  žádosti  o  informace
příslušná Kancelář Poslanecké sněmovny, resp. její  Samostatné oddělení
styku s veřejností. 
Vážený  pane  …..,  pokud  jde  o  dotaz  na  konkrétní  přínos  jednotlivých
zahraničních cest, jistě se shodneme, že každý výjezd orgánů Poslanecké
sněmovny,  resp.  poslanců  do  zahraničí  je  inspirativní  pro  danou
problematiku. V obecné rovině lze konstatovat, že nejde pouze o setkání



se svými protějšky, ale jedná se o získávání nových poznatků, konzultace
mezi odborníky, srovnávání zkušeností a jiné.
Jak  vyplývá  z webových  stránek  Poslanecké  sněmovny,  resp.  stránek
předmětného výboru mohli poslanci – členové výboru pro životní prostředí
nabyté zkušenosti využít při odborných seminářích a debatách. Jednalo se
například  o  seminář  „Cena,  kvalita  a  dostupnost  vody“.  Mohli  se
kvalifikovaně vyjadřovat například ke Zprávě o statistikách podle nařízení
(ES) č. 2150/2002 o statistice odpadů a o jejich kvalitě.
Získané  zkušenosti  mohou  rovněž  promítnout  např.  do  pozměňovacích
návrhů k předloženým návrhům zákonů. Aktuálně je ve výboru diskutován
vládní  návrh  zákona,  kterým  se  mění  některé  zákony  v souvislosti
s přijetím zákona o odpadech a zákona o výrobcích s ukončenou životností
nebo vládní návrh zákona o obalech. V obou případech poslanci předložili
pozměňovací návrhy.
Závěrem  lze  konstatovat,  že  pro  zlepšení  situace  v oblasti  životního
prostředí usilují poslanci o prosazení získaných poznatků a zkušeností ať již
při tvorbě nových zákonů nebo úpravě existujících právních předpisů. 
S pozdravem
(…)


